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خبار شهرستان ا

بررسی میدانی مشکلات سه واحد تولیدی ارومیه 
توسط رئیس کل دادگستری استان آذربایجان غربی 

دی   ۳ یکش�نبه  روز  عص�رگاه   
م�اه، دکتر ناص�ر عتبات�ی رئیس کل 
دادگستری آذربایجان غربی به همراه 
مجیدی دادس�تان عموم�ی و انقلاب 
مرک�ز اس�تان و تع�دادی از مدیران 
اس�تانی مرتب�ط از واحد های تولیدی 
کارخانه تولید عرقیات گیاهی گلشفا، 
عس�ل میر نجم�ی و کارخانه چس�ب 
در حال احداث اس�ماعیل لو بازدید و 

مشکلات آنها را به صورت میدانی بررسی نمودند.
عتباتی و مجیدی در این بازدید ضمن حضور در بخش��های مختلف این واحدها از نزدیک 
در جریان روند تولید و محصولات آنها و مش��کلات مرتبط هر واحد تولیدی قرار گرفت و در 
نشستی که با مدیران آنها داشت مشکلاتشان را استماع و دستور طرح آنها را در جلسه آتی 
کمیته حمایت قضایی از س��رمایه گذاری اس��تان با حضور مدیران دستگاه های مرتبط صادر 

نمود.
لازم به ذکر اس��ت کارخانه تولید عرقیات گیاهی گلشفا با ظرفیت تولید ۵۰۰ تن در سال، 
۵۰ نوع محصول مختلف از عرقیات گیاهی دارویی و غیر دارویی داشته و زمینه اشتغال ۱۵ 
نفر و کارخانه عس��ل میر نجمی با ظرفیت تولید بیش از ۱۷۰ تن عس��ل در سال با شش نوع 
عصاره گلها زمینه اشتغال 32 نفر را فراهم نموده اند و کارخانه چسب  اسماعیل لو با ظرفیت 

اشتغال 4۵نفر مراحل احداث خود را طی می کند.
ش��ایان ذکر است در9ماهه  سال ۱4۰2 رئیس کل دادگستری استان از 32 واحد تولیدی 
بازدید و در ۱8 جلس��ه کمیته حمایت قضایی از س��رمایه گذاری مش��کلات آنها برررسی و 

تصمیمات کاربردی گره گشا برای آنها اتخاذ گردیده است.

تقدیر استاندار کردستان از همراهی شهرداری 
سنندج در اجرای پروژه فیبر نوری

عصر آزادی / سرپرس�تی س�نندج: 
از  تقدی�ر  ب�ا  کردس�تان  اس�تاندار 
همراهی و همکاری شهرداری سنندج 
و ش�هرداری سقز در پیش�برد برنامه 
نهضت فیب�ر نوری در اس�تان، گفت: 
پ�روژه نهضت فیبرن�وری در کمتر از 

یک سال در کردستان اجرا شود. 
اسماعیل زارعی کوشا استاندار کردستان 
در جلسه کارگروه توسعه دولت الکترونیک 

کردس��تان که در سالن ش��هدای گمنام ایتانداری برگزار شد، با اشاره به ضروت اجرای پروژه 
نهضت فیبرنوری و نقش آن در خدمات رس��انی هرچه بیش��تر به مردم، اظهار کرد: دسترسی 

خانواده ها به یک بستر امن پر سرعت جز اولویت ها در سبد هر خانوار است.
استاندار کردستان با بیان اینکه در دنیای امروز بیشتر کسب و کارها وابسته به این ظرفیت 
هستند و باید با جدیت و سرعت این امکان استفاده از آن در سطح استان فراهم شود، عنوان 
ک��رد: ب��ا توجه به اینکه حفاری ها چندان عمقی نیس��ت نباید کار را معطل کنیم پیش��نهاد 
می کنیم به جای اینکه 15 ماه بازه زمانی برای اجرای این طرح در نظر بگیریم در بازه زمانی 

یک ساله پوشش استان را کامل کنیم.
وی با تقدیر از همراهی و همکاری ش��هرداری س��نندج در پیش��برد برنام��ه فیبرنوری در 
استان، گفت: در راستای سرعت بخشی به کار این انتظار را از شهرداران سایر شهرهای استان 
داریم که عقد قرارداد و سایر اقدامات لازم را در کوتاه ترین زمان انجام دهند تا بتوانیم شاهد 

عملیاتی شدن این مهم با سرعت مناسب در استان باشیم.
وی اضافه کرد: تجربه همکاری خوبی بین ش��هرداری ها و برخی از دس��تگاه ها را در استان 
داشته ایم برای مثال سایت جی آی اس سنندج در زمان کوتاهی با همکاری شهرداری سنندج 

انجام شد که امیدواریم این تعامل در اجرای این پروژه هم وجود داشته باشد.
اس��تاندار کردستان در ادامه به مش��وق  های در نظر گرفته در طرح نهضت فیبرنوری برای 
برخی از ش��هرها، گفت: در بحث مشوق ها تفاوتی که بین مرکز استان ها و سایر شهرستان ها 
وجود دارد، می تواند در خیلی جاها موضوعیت داش��ته باش��د اما در س��نندج به عنوان مرکز 
اس��تان به دلیل برخی مش��کلات از جمله سکونتگاه های غیررس��می و وجود نواحی منفصل 

شهری با محرومیت های بیشتری مواجه هستیم.
وی خواستار تسریع در اجرای کارها شد و با بیان اینکه باید در یک بازه زمانی کوتاه، حجم 
زیادی از عملیات حفاری انجام و هرچه زودتر این بس��تر برای بهره مندی مردم فراهم ش��ود، 
اضافه کرد: اجرای این طرح در استان یک نیاز جدی است و هر میزان بتوانیم کار را سریع تر 

انجام دهیم می تواند رضایتمندی بیشتری را در بین مردم ایجاد نماید.

باتلاش شبانه روزی و جهادی   

 همه جایگاههای عرضه سوخت منطقه کردستان 
در مدار سامانه هوشمند سوخت قرار گرفت  

عصر آزادی / سرپرس�تی س�نندج: 
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه کردس�تان از راه اندازی 
مج�دد سیس�تم س�امانه  هوش�مند 
س�وخت هم�ه جایگاهه�ای عرض�ه 
ف�رآورده ه�ای نفتی اس�تان با تلاش 
شبانه روزی مس�ئولین  و کارشناسان 

منطقه خبر داد  .  
جهانبخ��ش   نوکانی مدیر ش��رکت ملی پخش ف��رآورده های نفتی منطقه کردس��تان در 
گفت وگو با بخش خبری صدا و سیمای استان با  اشاره به وضع  سوخت رسانی در استان اظهار 
کرد: بعد از اختلال به وجود آمده و تلاش  کارشناسان فنی این  شرکت و اعزام به جایگاه های 
عرضه سوخت ، سامانه هوشمند سوخت همه  جایگاه های عرضه  سوخت در استان فعال شده 

و فرآیند سوخت گیری با استفاده از کارت سوخت  انجام می شود.    
نوکانی ضمن تشکر از صبر و همکاری مردم، از تعامل و همکاری بسیار خوب اصحاب رسانه 
و   شبکه استانی صداو سیما با این منطقه در جهت اطلاع رسانی و ایجاد فضای آرام جهت رفع 
  اختلال س��امانه هوشمند سوخت تقدیر و تشکر کرد.   جهانبخش نوکانی با اشاره به وضعیت 
مطلوب سوخت مجاری عرضه منطقه  اظهار کرد: در حال  حاضر مشکلی از نظر توزیع سوخت 

در سطح استان وجود ندارد و خدمات به شهروندان در حال  انجام است .

خبر

عصرآزادی/ سرویس شهرستانها: مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر آذربایجان شرقی در تشریح 
س�ناریوی مانور اسکان اضطراری ۱۰ هزار نفری 
ش�هر تبریز که با فرض زلزله ۷ ریشتری انجام 
خواهد شد گفت: هدف، حساس سازی جامعه و 
دستگاههای امدادی بوده است نه نگران کردن 
افکار عمومی، اما در بازه زمانی حساس�ی قرار 
داری�م و تمرین ه�ای امروز رقم زنن�ده آینده 

مواجهه با حوادث است.
در جلس��ه کارگ��روه ام��داد و نج��ات و آم��وزش 
آذربایجان ش��رقی، مانور تمام عیار اسکان اضطراری 
۱۰ هزار نفری ش��هر تبریز که قرار است روزهای ۱۷ 
و ۱8 دی ماه با همکاری تمام دستگاه های اجرایی و 
عملیاتی استان در شهر تبریز برگزار شود، مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.
حمی��د منج��م مدیرعام��ل جمعیت ه��لال احمر 
آذربایجان شرقی گفت: این مانور بزرگترین مانور اجرا 
ش��ده در تبریز خواهد بود که یک درصد از جمعیت 

شهر تبریز را پوشش خواهد داد،
وی ب��ا بیان اینکه از زلزله خوی تجربه  های موفقی 
داریم خاطرنش��ان ک��رد: اردوگاه اس��کان اضطراری 
یکهزار نفری هریس را در خرداد ماه امس��ال در 2۰ 
دقیقه برپا کردیم که استاندار آذربایجان شرقی آن را 

بی نظیر ارزیابی کرد.
رئی��س کارگروه ام��داد و نجات و آموزش اس��تان 
آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه سناریوهای موجود 
و قبلی مواجهه با زلزله جوابگوی ش��رایط فعلی تبریز 
نیس��ت اضافه کرد: با فرض زلزله بالای ۷ ریشتر تنها 
شهرستان های جلفا، ملکان، مراغه، میانه و خداآفرین 
م��ی  توانند ب��ه تبریز کم��ک کنند و دس��تگاه های 
امدادرس��ان ش��هر تبریز از مدار خدمت رسانی ۱۰۰ 

درصدی خارج خواهد شد.

منجم اظهار کرد: با تاکید استاندار آذربایجان شرقی 
س��ناریوهای جدیدی با حضور اس��تان  های اردبیل، 
زنج��ان، آذربایجان غربی، کردس��تان و ش��هرداری 
منطقه ۵ تهران به عنوان اس��تان های معین همجوار 
مورد بررس��ی قرار گرفته و ش��هر تبری��ز پهنه بندی 
و تم��ام نقش��ه ها مخاطرات و م��وارد لازم در اختیار 

استان ها معین قرار گرفت.
انتظار داری�م مجموعه ش�هرداری در اجرای 

مانور زلزله پیشرو باشد
فرماندار شهرستان تبریز با بیان اینکه باید بپذیریم 
که ش��هر تبریز و استان آذربایجان شرقی حادثه خیز 
بوده و هر صد س��ال زلزله س��نگینی رخ داده اس��ت 
گفت: از فرمانده ارتش برای انجام همکاری  های لازم 
در خصوص زمین اجرای مانور تشکر می  کنیم اما از 
شهرداری تبریز گلایه داریم و این گلایه را به شورای 

شهر انتقال خواهم کرد.
یونس فاتح اف��زود: در این خصوص تذکر می دهم 
ک��ه اداره کل بحران ش��هرداری تبریز در هیچ یک از 

جلس��ات این مانور تاکنون ش��رکت نکرده اس��ت در 
حالی که انتظار ما این اس��ت که مجنوعه شهرداری 

در این موضوع پیشرو باشد.
دی با بیان اینکه در زمان جنگ تعبیری بود مبنی 
ب��ر اینکه هر ق��در در زمان آموزش ع��رق بریزیم در 
زمان جنگ خون کمتری ریخته می شود اضافه کرد: 
از همه دستگاه  های امدادرسان و اجرایی در خصوص 
اج��رای موفق این مانور درخواس��ت دارم تا با  تلاش 
و هم��کاری تنگاتنگ، رویداد موفق��ی در تبریز ثبت 

گردد.
در پیگیری کاس�تی های موجود با فرمانداری 

تبریز همراه هستیم
مدی��رکل مدیریت بحران اس��تانداری ب��ا تایید و 
تصدی��ق گلایه های فرمان��دار شهرس��تان تبریز در 
خصوص برخی دستگاه  های اجرایی گفت: مسئولیت 
ش��هر تبری��ز مطمئناً با فرماندار تبریز اس��ت و ما در 
خصوص پیگیری کاس��تی های موجود با فرمانداری 

تبریز همراه خواهیم بود.

مرتضی مینویی با بیان اینکه به دنبال کار کلیش��ه  
ای نبوده و کارها را با نگرش بلند مدت پیش می بریم 
افزود: در بحث دس��تورالعمل رویین تن سازی ایران 

کارخانجات بیش از صد کارگر را احصا کرده ایم.
وی اضافه ک��رد: در آینده نزدیک با همکاری مرکز 
اورژانس و جمعیت هلال احمر، پرسنل آنها را آموزش 
خواهی��م داد ت��ا در مواقع بحرانی بازوه��ای توانمند 

شهرک  های صنعتی در مدیریت بحران باشند.
مدیرکل مدیریت بحران ب��ا تاکید بر اهمیت تهیه 
و تدوی��ن اطلس مخاطرات برای همه شهرس��تان ها 
یادآور ش��د: شهر مراغه به صورت پایلوت جهت تهیه 
و تدوین اطلس مخابرات با رویکرد تولید اپلیکیش��ن 
آنلای��ن و آفلاین با همکاری دانش��گاه مراغه انتخاب 

شده است.
مینوی��ی، هدف از اجرای مانور را مش��خص کردن 
نق��اط ضعف و جب��ران آنها عنوان ک��رده و افزود: از 
همکاری و همراهی دستگاههای امدادرسان در طول 

تصدی مدیریت بحران تشکر می کنم.

دبی�ر کارگ�روه ملی نج�ات دریاچ�ه ارومی�ه گف�ت: علیرغم 
پیش بینی های هواشناسی مبنی بر بارندگی فرانرمال در سال آبی 
جاری، تاکنون نسبت به س�ال گذشته 2.4 درصد و در بلندمدت 

4۰ درصد کاهش بارندگی داشته ایم.
ب��ه گزارش روابط عمومی اس��تانداری آذربایج��ان غربی، محمدصادق 
معتمدی��ان امش��ب در گفتگ��وی وی��ژه خب��ری صداوس��یمای مرک��ز 
آذربایجان غرب��ی با بیان اینکه تراز دریاچه ارومیه هم اکنون و نس��بت به 
سال گذشته ۱4 س��انتی متر کاهش یافته، افزود: وسعت کنونی دریاچه 
ارومیه 686 کیلومترمربع بوده و موجودی آب آن از ۱.2 میلیارد مترمکعب 

سال گذشته هم اکنون به 93۰ میلیون مترمکعب رسیده است.
اس��تاندار آذربایجان غربی همچنین با اش��اره به رهاس��ازی آب از سد 
س��یلوه به سمت کانی سیب و سپس دریاچه ارومیه در آخرین روز پاییز 
امسال، خاطرنشان کرد: در کنار کاهش تبخیر و برداشت کم آب در فصل 
زمس��تان، دس��تگاه های متولی نیز برای صیانت از آب رهاسازی شده از 

کانی سیب به دریاچه ارومیه، سازماندهی می شوند.
وی در ادامه از پیش بینی رهاسازی ۱ میلیارد و 2۰۰ میلیون مترمکعب 
آب به سمت دریاچه ارومیه در بدترین شرایط بارشی خبر داده و افزود: با 
وزارت نیرو هماهنگی شده که تحویل آب در ورودی دریاچه ارومیه انجام 
شود و ایستگاه های سنجش نیز برای کنترل آب ورودی از رودخانه ها و 

سدها بروزرسانی شده است.
معتمدیان همچنین با اشاره به برنامه ریزی برای رهاسازی ۵2 میلیون 
مترمکعب آب از تصفیه خانه ارومیه، اضافه کرد: در صورت تکمیل تصفیه 
خانه ش��هر تبریز، ۱۵۰ میلی��ون مترمکعب آب نیز از این تصفیه خانه به 

دریاچه ارومیه هدایت خواهد شد.
دبیر کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه به رهاس��ازی زودهنگام آب به 

س��مت دریاچه نیز اش��اره کرده و افزود: تامین آب شرب مردم و سپس 
حقابه بخش کش��اورزی در اولویت بوده و در صورت افزایش بارندگی ها، 

رهاسازی آب به سمت دریاچه ارومیه بیشتر خواهد شد.
اس��تاندار آذربایج��ان غربی همچنین با اش��اره به افتتاح فاز نخس��ت 
کانال بادین آباد در روزهای اخیر، اظهار داش��ت: ۵۰ درصد از کانال 4.۵ 
کیلومت��ری بادین آباد تکمیل ش��ده و در نهایت ای��ن کانال پس از بهره 
برداری، ۱8۰ میلیون مترمکعب آب را به کانی س��یب و س��پس دریاچه 

ارومیه منتقل خواهد کرد.
وی در ادامه از تخصیص منابع قابل توجه توس��ط دولت سیزدهم برای 
تکمیل پروژه های سخت افزاری احیای دریاچه ارومیه خبر داده و افزود: 
افتتاح فاز نخست کانی سیب و فاز سوم تصفیه خانه ارومیه و تکمیل سد 
چپرآباد در قالب مصوبات س��فر ریاس��ت جمهوری بوده و 3 هزار و 3۰۰ 

میلیارد تومان نیز اخیراً برای تکمیل پروژه ها تخصیص یافته است.
معتمدیان همچنین با اش��اره به آغاز احیای تالاب های اقماری دریاچه 
ارومیه از س��ال گذش��ته، تصریح کرد: اعتبارات خوبی برای احیای تالاب 

ه��ای اقم��اری دریاچه ارومی��ه تخصیص یافت��ه و تاکن��ون 8۷ میلیون 
مترمکعب آب برای احیای این تالاب ها رهاس��ازی ش��ده و 6۷ میلیون 

مترمکعب نیز در ادامه تخصیص خواهد یافت.
اس��تاندار آذربایجان غربی با بیان اینک��ه احیای دریاچه ارومیه مطالبه 
بحق مردم است، افزود: احیای دریاچه ارومیه نیازمند عزم ملی و همراهی 
مردم بوده و دولت سیزدهم در سخت ترین شرایط، اعتبارات خوبی را به 

این امر اختصاص داده است.
دبی��ر کارگ��روه ملی نجات دریاچ��ه ارومیه به تداوم رهاس��ازی آب به 
دریاچه نیز تاکید کرده و یادآور شد: دستگاه های متولی نظارت شدیدی 
بر مدیریت و صیانت از حقابه دریاچه ارومیه داشته و مردم نیز بر برداشت 

های غیرمجاز از این حقابه نظارت داشته باشند.
وی در ادام��ه از رو ب��ه اتم��ام بودن برنامه های س��خت افزاری احیای 
دریاچ��ه ارومیه خب��ر داده و اف��زود: مهمترین موض��وع برنامه های نرم 
افزاری احیای دریاچه ارومیه، مدیریت منابع آبی بوده و اجرای طرح های 
جایگزینی کش��ت محصولات پر آب بر با ک��م آب بر، در قالب صیانت از 

معیشت مردم انجام خواهد شد.
معتمدیان همچنین با بیان اینکه مردمی س��ازی احیای دریاچه ارومیه 
و همراهی مردم، رویکرد دولت در احیای دریاچه است، گفت: از مدیران 
ارشد وزارت جهاد کشاورزی برای حضور در آذربایجان غربی و در راستای 
بررسی تغییر الگوی کشت در کنار بهبود معیشت و افزایش درآمد مردم 

استان، دعوت شده است.
استاندار آذربایجان غربی در پایان با اشاره به حمایت حداکثری رئیس 
جمه��ور از احی��ای دریاچه ارومیه، افزود: از تمام��ی ظرفیت های دولت، 
وزارتخانه ها، نهادها و دانش��گاه ها برای احیای دریاچه ارومیه اس��تفاده 

می شود.

دبیر کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه:
40 درصد کاهش بارندگی در حوضه دریاچه ارومیه داشته ایم 

آمادگی تبریز برای اسکان اضطراری ۱۰ هزار نفری در برابر زلزله
مدیرعامل جمعیت هلال احمر آذربایجان شرقی خبر داد؛

مانور زلزله روزهای ۱۷ و ۱۸ دی ماه با همکاری تمام دستگاه های اجرایی و عملیاتی آذربایجان شرقی برگزار می شود

مرمت پل خاتون به طاق رسید تعهد ۳۵۰۰ میلیاردی دولت برای آزادراه شمالی محقق شد
عصرآزادی / سرپرستی البرز، شهردار کرج گفت: ۳ هزار 
و ۵۰۰ میلیارد تومانی که دولت در س�فر ریاست جمهوری 

در خصوص آزادراه شمالی تعهد کرده بود ابلاغ شد.
مهرداد کیانی در جلس��ه شورای برنامه ریزی که با حضور جواد 
چپردار رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای اس��لامی شهر کرج، معاونین ش��هردار، مدیران مناطق و 
روسای س��ازمان ها برگزار ش��د، اظهار کرد: اقتضای کار اجرایی، 
پذیرفتن خطر و ریس��ک و دوری از بهانه تراشی و عافیت طلبی 

است.
کیانی با تاکید بر این موضوع که اصلی ترین رس��الت در مجموعه مدیریت ش��هری کرج، خدمت رس��انی 
شبانه روزی به شهروندان است و ضمن یادآوری اینکه شاهد و ناظر اعمال ما حضرت ولی عصر)عج( است،  از 
مدیران زیرمجموعه خود خواس��ت تا ش��بانه روز برای ارائه خدمات به شهروندان وقت بگذارند چرا که فرصت 

خدمت گزاری محدود است.
وی در ادامه بیان داشت: در سفر اخیر ریاست جمهوری به حمدالله موفق ترین و بهترین استقبال در تاریخ 
اس��تان البرز را داش��تیم،   ما بر این عقیده هس��تیم که وظیفه مان را انجام دادیم و اگر این موفقیت در کشور 

ثبت شده مرهون زحمات همکاران و دوستانی است که خالصانه پای کار آمدند.
ش��هردار کرج اضافه کرد: این س��فر بسیار پر خیر و برکت بود و ۳ هزار و 5۰۰ میلیارد تومانی که دولت در 

خصوص بزرگراه شمالی تعهد کرده بود در نهایت ابلاغ شد.
کیانی، با عنایت به نزدیک ش��دن ایام انتخابات تأکید کرد: ما نوکر و در خدمت مردم هس��تیم و له یا علیه 

شخصی در انتخابات فعالیت نخواهیم کرد.
وی در پایان به وصیت نامه ش��هید خرازی در خصوص ضایع نکردن حق دیگران اش��اره کرد و گفت: این 
ش��هید بزرگوار در فرازی از وصیت نامه اش بیان داشته "برای هیچ کس به جهنم نروید"، خیلی ها قبل از من 
و ش��ما پشت این میز و صندلی نشسته اند، تنها چیزی که برای انسان می ماند رعایت حق و حقوق دیگران و 

عدالت است، مراقبت کنید تا خدایی نکرده حقی ضایع نشود.

عصرآزادی/ سرپرستی البرز، مدیر کل میراث فرهنگی، 
گردش�گری و صنای�ع دس�تی البرز با اش�اره ب�ه مراحل 
پیش�رفت پل تاریخی کرج گف�ت:  اکنون طاق پل خاتون 

بر اساس الگوی طاق موجود در حال اجراست. 
رحی��م خاک��ی در این باره اظه��ار کرد: مرمت پ��ل به نحوی 
اس��ت که از استحکام لازم برای تردد عابران پیاده و گردشگران 

برخوردار باشد.
به گفته مدیر کل میراث فرهنگی، گردش��گری و صنایع دستی 
اس��تان البرز پس از اجرای طاق مراحل سبک سازی طاق و کف 

فرش صورت می گیرد.
 خاکی افزود: در مرمت پل بخش هایی که از لحاظ سازه ای و ایستایی غیر قابل نگهداری است و مرمت های 
غیراصولی دوره های مختلف که باعث سنگینی پل شده بود، برداشته شد. پس از اقدامات فنی استحکام بخشی 

و اجرای قسمت پایه  ها و پایین پل، اکنون قسمت طاق پل به شکل پر در حال اجراست. 
به گفته مدیرکل میراث فرهنگی البرز بر اس��اس قرارداد با پیمانکار، پیش بینی می شود مرمت پل یک سال 
دیگر به طول بیانجامد.  قدمت بنای اولیه پل خاتون بر اس��اس برخی مس��تندات تاریخی به دوران سلجوقی 
نس��بت داده می ش��ود که البته دوره تکمیل و تعمیر و رونق آن به زمان ش��اه عباس صفوی برمی گردد و در 

مستندات تاریخی بسیاری از آن نام برده شده است.
 این پل به منظور ایجاد ارتباط بین دو س��وی رودخانه کرج و در محلی مناس��ب بنا شد و از ابتدای ساخت 
مورد بهره برداری قرار گرفت اما در س��ال ۱33۰ که خس��ارات زیادی در اثر عبور و مرور وس��ایل نقلیه به پل 
وارد شد. با ساخته شدن پل جدید در کنار آن عبور و مرور از روی این پل قطع و از آن دوره تا کنون حفظ و 

به طور مستمر زیر نظر کارشناسان آثار تاریخی مرمت شده است.
این پل با نام" پل دختر"، "پل شاه عباسی"، "پل تاریخی کرج" و "پل خاتون" شناخته می شود که بر اساس 

مستندات تاریخی نام "خاتون" را می توان قدیمی ترین نام این پل منسوب به دوره سلجوقی عنوان کرد.  
پل تاریخی کرج در سال ۱3۷9 با شماره 3۵۰۱ در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده  است.
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مفقود گردیده
مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان شرقی گفت: هیچ مالیات جدید یا افزایش نرخی در 
حوزه مالیات س�تانی از صنف طلا وضع نش�ده و اخذ مالیات ۲۵ درصدی از طلا کذب 

است.
به گزارش ایرنا، »عیس��ی اورج زاده« روز دوش��نبه در جمع خبرنگاران افزود: بر اساس قانون، 
اصل طلا و جواهر و پلاتین به کار رفته در مصنوعات ساخته شده از فلزات مزبور معاف از مالیات 
بر ارزش افزوده بوده و تنها اجرت ساخت و سود فروشنده که سهم کوچکی از مبلغ پرداختی بابت 
خرید است، مشمول مالیات بر ارزش افزوده می شود. وی خاطرنشان کرد: نه تنها هیچ گونه مالیات 
جدیدی بر خریداران طلا وضع نشده است بلکه اصل طلا هم از مالیات بر ارزش افزوده معاف شده و از 
نظر سازمان مالیاتی ثبت کد ملی خریدار هنگام خرید طلا الزامی نیست. اورج زاده گفت: تنها تکلیف 

قانونی که از قبل برای اعضای صنف طلا در نظر گرفته شده بود، این است که طلافروشان مصنوعات 
طلا و پلاتین، بر اساس جزء ۴ بند »ب« ماده ۲۶ قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب 1۴۰۰، از اول 
دی 1۴۰۲ مکلف شدند به سامانه مودیان مالیاتی متصل شوند و صورتحساب های خرید و فروش طلا 
و جواهر را در این سامانه بارگذاری کنند و این در راستای الزام قانون تسهیل کسب و کارها است و 
نرخ جدیدی از مالیات طلافروشان مطرح نیست. وی تاکید کرد: طلافروشان مانند سابق ملزم هستند 
۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده از اجرت و کارمزد طلا بپردازند و هیچ حکم جدیدی برای طلافروشان 
وجود ندارد. به گزارش ایرنا، س��ازمان امور مالیاتی از اول دی ماه 1۴۰۲ همه مش��اغل را موظف به 
اتصال به سامانه مودیان کرده است تا بر اساس این سامانه هرگونه خرید و فروش ثبت و با ایجاد 

شفافیت، مالیات ستانی عادلانه انجام شود.

نرخ یا 
پایه جدید 
مالیاتی برای 
طلافروشان 
وضع نشده 
است


